

# 目次

# 防护林科技

FANGHULIN KEJI  
2010年11月第6期(总99期)  
双月刊 1983年创刊 公开发行

### 本刊顾问

毛玉琪 李成烈

### 第五届编辑委员会

主任委员 杨克杰

副主任委员 许成启 李怒云 潘迎珍  
潘凌安 叶功富 王殿金 王际华

委员 (以姓氏笔划为序)

于德胜 王际华 王殿金 叶功富 宁先鸣  
牟景君 李 淳 李世东 李怒云 李 勤  
许成启 邢晓然 毕广有 宋春姬 宋晓东  
吴长江 吴祥云 张学武 张凤仙 洪家宜  
郑洪生 杨克杰 林武星 崔友君 梁秋安  
谭芳林 潘凌安 潘迎珍 戴凤海

主 编 许成启

副 主 编 郑洪生(常务) 吴长江 毕广有

责任编辑 郑洪生 吴长江 王红梅

英文编译 王红梅

主 管 黑龙江省林业厅

主 办 黑龙江省森林与环境科学研究院  
国家林业局三北防护林建设局  
黑龙江省三北林业建设指导站

协 办 福建省林科院生态环境研究所  
辽宁省固沙造林研究所  
黑龙江省齐齐哈尔林业学校

编辑出版 防护林科技编辑部

地址:161005 齐齐哈尔市龙沙区合意大街8号  
电话:0452-8072309

印 刷 齐齐哈尔慧达印刷有限公司

订 阅 全国各地邮局(所)

国内发行 齐齐哈尔市邮政局

国内代号 14-244

国外发行 中国出版对外贸易总公司

(北京782信箱,邮编:100011)

国外代号 NT-1079

广告许可证号 齐工商广字039号

定 价 8.00元

http://www.Chinajournal.net.cn

//FHLK.Chinajournal.net.cn

E-mail:FHL8072309@163.com

FHLK@Chinajournal.net.cn

### 试验研究

- 民勤绿洲退耕地植物群落多样性研究 ..... 王多泽,金红喜(1)
- 不同温度下4种榆树种子发芽特征 ..... 朱小虎,马兰菊(5)
- 应用“根太阳”生根剂促进木麻黄小枝水培生根试验 ... 孙思,王军,周而勋,等(8)
- 樟子松优良家系选择 ..... 王福森,朱弘,张含国,等(10)
- 武夷山不同类型毛竹林的土壤水分物理性质分析 ..... 张贻荣,林捷,郑蓉(13)
- 河西走廊地区梨园生草栽培试验 ..... 闫春鸣(16)
- 自然低温胁迫对3种桉树生理生化特性的影响  
..... 靖长柏,张利阳,童再康,等(18)
- 蓝果树的引种表现及栽培技术研究 ..... 林捷,张贻荣,谢一清,等(20)
- 不同氮磷钾施肥配比对芒果苗期生长的影响 ..... 刘秀,廖宝文,蒋颖,等(23)
- 干旱半干旱区苗圃地化学除草试验 ..... 马建玲,刘建海(27)
- 新铁炮百合的组培快繁技术研究 ..... 张利萍(29)
- 不同混交比例的人工针阔带状混交林生物量变化动态  
..... 赵庆喜,白荣芬,吴江,等(31)
- 黑龙江省西部半干旱地区针叶树引种试验 ..... 高野,王立刚,李峰,等(34)
- 不同处理对刺五加种子发芽率的影响 ..... 殷明涛,王国华(36)
- 山槐种子萌发过程中脂肪和蛋白质代谢变化规律的研究 ..... 王国华(37)
- 红枫光喷雾扦插繁殖试验初报 ..... 李育彬,孔四海,刘艳(39)

### 综述评论

- 应用SWOT分析法探讨我国近自然林业经营推广前景 ..... 林阳(41)
- 基于可持续发展的仙游县生态旅游规划研究 ..... 江廷国(44)
- 我国干旱半干旱地区造林绿化政策措施研究 ..... 陈火春,陈金海(47)
- 贴梗海棠培育技术研究进展 ..... 马冬菁(49)
- 樟子松沙地造林技术综述 ..... 焦树仁(52)
- 淳安县云溪溪乡村旅游区植被景观规划与生态保育探析  
..... 徐高福,方才,潘兰贵,等(55)
- 沙棘病虫害研究进展 ..... 王鑫(58)
- 祁连山东段浅山区荒漠化扰动因素分析 ..... 李亚,吴春荣(61)
- 柴达木枸杞基地建设现状及对策分析 ..... 吕嘉(64)
- 肃南县湿地资源的保护与利用 ..... 梁生江,任国玲(67)
- 树木心边材的含量与年轮数的时空变异规律 ..... 王庆云(70)
- 东北中、北部城市园林绿化树种的选择 ..... 孙薇,王秀春(75)
- 我国杨扇舟蛾生物防治研究综述 ..... 信善林,刘瑞荣,王勇(77)
- 松嫩平原湿地退化特征及平原内陆盐碱类型湿地的恢复  
..... 韩勤,赵岭,刘新宇,等(80)
- 南非的生态保护成效对青海三江源地区的启示 ..... 李瑛邦(83)
- 试议我国森林旅游资源的开发利用与可持续发展 ..... 姜河,邵方舟(87)
- 祁连山区火灾隐患现状与对策 ..... 王红义(89)
- 沙棘在干旱半干旱区退耕还林工程中的应用——以甘肃省张掖市为例  
..... 雷东泽(92)

- 开展低碳教育 倡导低碳生活 ..... 杨素青,李青,朱瑞东(94)
- 天然榛子林封育改造丰产技术与效益分析 ..... 李健(96)
- 林业综合行政执法合议 ..... 陈进华(98)
- 齐齐哈尔市城区2010年春季树木枯死原因分析 ..... 吴波,董希文,毕广有(101)
- 管花肉苁蓉发展现状、存在问题及发展建议  
..... 巴哈尔古丽·阿尤甫,郭泉水,徐业勇,等(103)
- 金昌地区枸杞瘿螨的防治 ..... 刘鹏,姬兴洲,毛雪莲,等(106)

### 问题探讨

- 对集体林权制度改革的一点看法 ..... 白占军(108)
- 林业科研单位图书情报档案一体化管理的探讨 ..... 颜景红(110)

### 实用技术

- “元林”核桃新品种及配套栽培技术 ..... 韩传明,王翠香,赵登超,等(112)
- 山杏嫁接大扁杏技术 ..... 孙洪谦,刘海燕(114)
- 东北红豆杉的繁育技术 ..... 孙玉权,杨本涛(116)

### 公益林建设

- 关于辽宁省林业生态建设的分析与对策 ..... 邢亮,白国华(118)

- 《防护林科技》投稿须知 ..... (109)
- 2010年《防护林科技》总目次 ..... (120)
- 苍翠欲滴 ..... 乔勇进摄(封一)
- 陕西黄陵——生态立县,绿化先行,全力打造绿色生态旅游县 ..... (封二)
- 黑龙江省森林与环境科学研究院研究员级高级工程师李树森 ..... (封三)
- 临港新城——一座托陆衔接的新绿色生态体 ..... (封四)

# Protection Forest Science and Technology

Bimonthly, started in 1983

No. 6 Nov. 2010 (Sum No. 99)

## Advisers

MAO Yu-qi **LI Cheng-lie**

## The Fifth Editorial Committee

Head of the Committee YANG Ke-jie

Vice Head of the Committee

XU Cheng-qi LI Nu-yun PAN Ying-zhen

PAN Ling-an YE Gong-fu WANG Dian-jin

WANG Ji-hua

## Members of the Committee

YU De-sheng WANG Ji-hua WANG Dian-jin

YE Gong-fu NING Xian-ming MU Jing-jun LI Chun

LI Shi-dong LI Nu-yun LI Qin XU Cheng-qi

XING Xiao-ran BI Guang-you SONG Chun-ji

SONG Xiao-dong WU Chang-jiang WU Xiang-yun

ZHANG Xue-wu ZHANG Feng-xian HONG Jia-yi

ZHENG Hong-sheng YANG Ke-jie LIN Wu-xing

CUI You-jun LIANG Qiu-an TAN Fang-lin

PAN Ling-an PAN Ying-zhen DAI Feng-hai

Editor in Chief XU Cheng-qi

Associate Editor in Chief

ZHENG Hong-sheng WU Chang-jiang

BI Guang-you

## Administrated by

Forestry Dept. of Heilongjiang Province

## Sponsored by

Academy of Forest and Environment of Heilongjiang Prov.

The Three North Protection Forest Administration of State Forestry Administration.

The Three North Protection Forest Station of Forestry Dept. of Heilongjiang Prov.

## Jointly Sponsored by

Ecology and Environment Institute of Fujian Provincial Academy of Forestry Science

Liaoning Provincial Dune-Fixation and Afforestation Institute

Heilongjiang Provincial Qiqihar Forestry Specialized School

## Edited and Published by

Editorial Dept. of Protection Forest Science and Technology

(Address No. 8 Heyi Avenue, Longsha District, Qiqihar 161005, China, Tel. 0452-8072309)

Printed by Qiqihar Huida Printing Limited Co.

Subscription All Local Post Offices in China

Distributed by Qiqihar Post Office

## Foreign Distr. by

China Publication Foreign Trade Co.

(P. O. Box 782, Beijing 100011, China)

## Distri. No.

14-244 Foreign NT-1079

## CONTENTS

- Diversity of plant communities of rehabilitated land on Minqin oasis ..... Wang Duo-Ze et al. (1)
- Influence of different temperature on seeds germination of 4 Elm species ..... ZHU Xiao-hu et al. (5)
- Application of "Gentaoyang" rooting agent to promote hydroponic rooting of *Casuarina equisetifolia* branchlets ..... SUN Si et al. (8)
- Selection for superior families of *Pinus sylvestris* var. *mongolica* ..... WANG Fu-sen et al. (10)
- Soil moisture & physical properties of different forest types of *Phyllostachys heterocycla* in Wuyi Mountain ..... ZHANG Yi-rong et al. (13)
- Growing grass cultivation of pear orchard in Hexi Corridor region ..... YAN Chun-ming (16)
- Influence on physiological & biochemical characteristics of 3 *Eucalyptus* under natural low temperature ..... JING Chang-bai et al. (18)
- Performance of introduced *Nyssa sinensis* & its cultivation techniques ..... LIN Jie et al. (20)
- Different NPK fertilizer ratio on growth of seedling of *Cerbera manghas* ..... LIU Xiu et al. (23)
- Chemical weed control of nursery in arid & semiarid area ..... MA Jian-ling et al. (27)
- Tissue culture & rapid propagation of *Lilium longiflorum* ..... ZHANG Li-ping (29)
- Dynamics of biomass of artificial mixed coniferous & broadleaved trees with different mixed proportion ..... ZHAO Qing-xi et al. (31)
- Introduction of conifer in semiarid area in western part of Heilongjiang province ..... GAO Ye et al. (34)
- Effect of different treatments on germination rate of seed of *Radix acanthopanax* ..... YIN Ming-tao et al. (36)
- Metabolism of fat & protein of *Maackia amurensis* during seed germination ..... WANG Guo-hua (37)
- Cuttage propagation experiment of *Acer palmatum* with all-optical spray ..... LI Yu-bin et al. (39)
- Application prospect of close-to-nature forest management in China with SWOT analytical method ..... LIN Yang (41)
- Ecotourism planning of Xianyou county which based on sustainable development ..... JIANG Ting-guo (44)
- Policy measure of afforestation in the arid & semi-arid regions in China ..... CHEN Huo-chun et al. (47)
- Cultivation techniques of *Chaenomeles speciosa* ..... MA Dong-jing (49)
- Technology of *Pinus sylvestris* var. *Mongolica* on sandy land ..... JIAO Shu-ren (52)
- Landscape planning and conservation of vegetation in rural tourism region in Yunnmengxi country tourism district ..... XU Gao-fu et al. (55)
- Research progress of plant diseases & insect pests of *Hippophae rhamnoides* ..... WANG Xin (58)
- Disturbance factors of desertification in shallow eastern of Qilian Mountains ..... LI Ya et al. (61)
- Present status & countermeasures of Qaidam wolfberry bases ..... LU Jia (64)
- Protection & application of wetlands resources in Sunan county ..... LIANG Sheng-jiang et al. (67)
- The temporal-spatial variations in the quantity and annual growth rings of sapwood and heartwood in tree trunks ..... WANG Qing-yun (70)
- Selection of ornamental trees in central & north city of northeast ..... SUN Wei et al. (75)
- Summary on the Biological control of *Clostera anachoreta* in China ..... XIN Shan-lin et al. (77)
- Wetland degradation characteristics of Songnen Plain & restoration of saline wetland of inland plains ..... HAN Qin et al. (80)
- Inspiration of effectiveness of ecological protection in South Africa on Three Rivers area in Qinghai ..... LI Ying-bang et al. (83)
- Exploitation & sustainable development of forest tourism resources in China ..... JIANG He et al. (87)
- Fire hazards of Qilian Mountain & its countermeasures ..... WANG Hong-yi (89)
- Application of *Hippophae rhamnoides* in the project of converting the land for forestry in arid & semiarid areas ..... LEI Dong-ze (92)
- Promote low carbon living to carry out low-carbon education ..... YANG Su-qing et al. (94)
- High yield of enclosure transformation of natural hazelnut forest and its benefit analysis ..... LI Jian (96)
- Discussion on forestry integrated administrative enforcement ..... CHEN Jin-hua (98)
- Analysis on dead trees in Qiqihar city in the spring of 2010 ..... WU Bo et al. (101)
- Development situation, problems & development proposals of *Cistanche tubulosa* ..... BAHARGULI · Ayoufu et al. (103)
- Control techniques of wolfberry gall mite in Jinchang region ..... LIU Peng et al. (106)
- View point of the reform of collective forest right system ..... BAN Zhan-jun (108)
- Integrated management of library & information & archives in forestry research institutions ..... YAN Jing-hong (110)
- Yuan Lin's new walnut varieties & its cultivation techniques ..... HAN Chuan-ming (112)
- Techniques of grafting large flat apricot on apricot ..... SUN Hong-qian et al. (114)
- Breeding technology of *Taxus cuspidata* ..... SUN Yu-quan et al. (116)
- Analysis & countermeasures of forestry ecological construction of Liaoning province ..... XING Liang et al. (118)